

From the Principal's Desk

March 2024

Attendance continues to play a major role in a student's academic success. A recent national survey revealed that students with an attendance of 95% or better were more likely to earn an A or B while students with lower attendance records were more likely to fall behind and lose focus. In addition, students with high attendance rates outperformed their peers on reading and mathematics assessments. This data reinforces the notion that attendance does not just mean being physically present in class, but it is also a key determinant of academic success. Consistent attendance enables students to keep abreast of class work, to comprehend material presented in class and to perform effectively not just on the day-to-day work but also on major assignments, tests and exams.

Regular attendance also goes beyond good grades. It can also lead to the development of effective study habits and helps to establish a positive classroom and school learning environment. Work does not need to be repeated and students are not playing 'catch-up' with missed work either at school or at home.

I know that circumstances are at times beyond our control, and it is necessary for students to be late, leave early or be absent. However, we ask that whenever and wherever possible to have students arrive on time and remain in class until dismissal. This is especially important as we are entering Ramadan at a pivotal point in quarter 3 as we are completing units and having final assessments.

By prioritizing attendance teachers, students, parents and schools can ensure a successful outcome for both short- and long-term results.

Ms. Charmaine



Reregistration

We would ask that you drop by Duaa's office to reregister your child(ren) to reserve a seat for the 24-25 school year. This will not only help us determine the number of classes but also the number of new staff hires needed as we are beginning to prepare for next year.

Registration

Registration is now open for the 24-25 academic year. Do let your friends and family know that we are now accepting students from PreK to grade 6. Remember that you can receive discounts for your recommendations.

Fee Payment

It is imperative that your fee payments be brought in line with the payment structure presented to you at the time of (re)registration. Please make every effort to make the necessary payments.

Swimming

Swimming will continue until March 6th. Students should come with a toque/wool cap to wear when leaving the pool area. A reminder that a swim cap and goggles are mandatory.

Sports Day

Sports day will now be held on Sunday, March 3rd for the grade 1-5 students and on Monday, March 4th for the PreK - KG2 students. The change in order is necessary to enable CBS senior students to lead the games as their sports day is on the 4th. In an effort to provide a leadership opportunity, our grade 5 students will lead the games on March 4th for our early primary students.





Ramadan

March 11th (tentative) begins the holy month of Ramadan. The timings for Ramadan are in keeping with the ministry guidelines with school beginning at 9am and concluding at 1:30pm. These timings will be for all students from PreK to Grade 5. To accommodate the 9 periods and to ensure continuity of program, each class will be 30 minutes in length.

Girgian

We will celebrate girgian on Thursday, March 21st. Students are invited to wear traditional girgian attire and bring a small treat for their friends. Participation in girgian is of course optional but please note that it is a regular school day.

Mid-Year Break

Our mid-year break falls in the middle of Ramadan this year. School will be closed from Sunday, March 24th to Saturday, March 30th. School will resume on Sunday, March 31st at 9am as we will continue with our Ramadan timings.

Student Name Tags

Students have received new name tags which are to be worn daily.

In Memoriam

We were greatly saddened by the sudden passing of Mr. Ahmed our grade 3 Arabic teacher. He was a very caring and kind-hearted educator, always with a ready smile. He will be greatly missed by students, staff and parents alike.



New Beginning

As we move forward, we are very pleased to welcome Mr. Al Besheer to our teaching staff. He comes to us with a wealth of experience and we look forward to his contributions.



Perfect Attendance

Congratulations to the students below who attained a perfect attendance record for the month of January. We appreciate your efforts and are proud of your achievement.

Jumanah Mohammad	Pre KG	Shiraz Mohamed	Gr 1D
Yassen Mohammad	Pre KG	Hamad Abdullah	Gr 1E
Abdelrahman Fahad	K <i>G</i> 1B	Saad Jassem	Gr 1E
Salem Ahmed	KG 1B	Abdulaziz Abdullah	Gr 2A
Layan Sabeeh	KG 1B	Muslat Lafi	Gr 2A
Mohammad Sultan	KG 1C	Saad Salem	Gr 2A
Aila Noor	KG 2A	Bader Nawaf	Gr 2B
Hussain Khaled	KG 2A	Rashed Faisal	Gr 2B
Sumaisha Binte	KG 2A	Ghadi Weaam	Gr 2B
Mazeen Negm	KG 2C	Tameem Abdulrahman	Gr 2B
Shereen Hassan	KG 2C	Mohammad Mahmoud	Gr 2B
Adel Mohammad	KG 2D	Nourah Osamah	Gr 2C
Haya Loay	KG 2D	Turki Fahad	Gr 2C
Miracle Malak	KG 2E	Abdulrahman Mohammad	Gr 3A
Hamad Faisal	Gr 1A	Ahmad Saud	Gr 3A
Karma Samy	Gr 1A	Mohammad Eissa	Gr 3A
Leen Mohammad	Gr 1A	Samar Samy	Gr 3A
Abdullah Hassan	Gr 1B	Aljoud Mhanna	Gr 4A
Leen Mohammad	Gr 1C	Aseel Mohammad	Gr 4A
Shamlan Fahad	Gr 1C	Hamad Mubarak	Gr 4A
Yusuf Bin Reza	Gr 1C	Nour Abdulaziz	Gr 4A
Abdullah Mohammad	Gr 1D	Saad Thamer	Gr 4A
Deem Mohammad		Gr 1D	







Upcoming Events:

Mar. 3 - Sport Day Gr 1 - 5

Mar. 4 - Sport Day Pre KG - KG 2

Mar. 6 - Last day for swimming

Mar. 11 - Start of Ramadan

Mar. 21 - Girgian Celebration

Mar. 21. End of Q3

Mar. 22 - 30 - Mid-Year Break

Mar. 31 - School Resumes, 9am



Celebrating Talent

Be sure to check out our Instagram page for our latest pics and videos!







مارس 2024

يلعب الحضور دوراً رئيسياً في النجاح الأكاديمي للطالب. حيث كشفت دراسة استقصائية حديثة أن الطلاب الذين تبلغ نسبة حضور هم 95% أو أكثر كانوا قادرين على الحصول على درجة A بينما كان الطلاب الذين لديهم سجلات حضور منخفضة أكثر عرضة للتراجع وفقدان التركيز. بالإضافة إلى ذلك، تفوق الطلاب ذوو معدلات الحضور العالية على أقرانهم في تقييمات القراءة والرياضيات. تعزز هذه الدراسة فكرة أن الحضور لا يعني فقط التواجد الفعلي في الفصل، ولكنه أيضاً عامل أساسي للنجاح الأكاديمي. يمكّن الحضورُ المستمرّ الطلاب من مواكبة العمل الصفي، فهم المواد المقدمة في الفصلّ وتحسين الأداء ليس فقط على مستوى التحصيل اليومي ولكن أيضاً في الواجبات، الاختبارات و الامتحانات النهائية.

فائدة الحضور المنتظم تتجاوز الدرجات الجيدة. يمكنه ان يؤدي أيضاً إلى تطوير عادات دراسية فعالة ويساعد على إنشاء بيئة تعليمية إيجابية في الفصول الدراسية. حتى لا يحتاجون لإعادة الدروس أو محاولة اللحاق بالمنهج سواء في المدرسة او البيت.

أعلم أن هناك احياناً ظروف خارجة عن إرادتنا، وقد يتأخر الطلاب أو يغادرون باكراً أو حتى يتغيبون. ومع ذلك، فإننا نطلب أن يصل الطلاب في الوقت المحدد كلما وحيثما كان ذلك ممكناً، وأن يبقوا في الفصل حتى نهاية اليوم الدراسي. خاصةً أننا مقبلين على دخول شهر رمضان الفضيل والذي يعد نقطة محورية في الربع الثالث حيث نقوم بإكمال الوحدات وإجراء التقييمات النهائية.

ومن خلال إعطاء الأولوية للمدرسين، الطلاب، أولياء الأمور والمدارس، يمكن ضمان تحقيق نتائج ناجحة على المدى القصير والطويل.

الأستاذة شار مين



إعادة التسجيل

نطلب منك زيارة مكتب دعاء لإعادة تسجيل طفلك (أطفالك) لحجز مقعد للعام الدراسي 24-25. لن يساعدنا هذا في تحديد عدد الفصول الدراسية فحسب، بل سيساعدنا أيضاً في تحديد عدد الموظفين الجدد اللازمين بينما نبدأ الاستعداد للعام المقبل.

التسجيل

التسجيل مقتوح الآن للعام الدراسي 24-25. أخبر أصدقاءك وعائلتك أننا نستقبل الآن الطلاب من مرحلة الحضانة حتى الصف السادس. وتذكر أنه يمكنك الحصول على خصومات على توصياتك.

دفع الرسوم

من الضروري أن تكون الدفعات الخاصة بك مع السياسة المالية التي قدمت لك في وقت (إعادة) التسجيل. يرجى الالتزام بتسديد الدفعات اللازمة.

السباحة

ستستمر حصص السباحة حتى 6 مارس. يجب أن يأتي الطلاب مع قبعة السباحة/ قبعة صوفية لارتدائها عند مغادرة منطقة حمام السباحة. تذكير بان قبعة السباحة ونظارات السباحة إلزامية.

اليوم الرياضي

سيكون اليوم الرياضي يوم الأحد 3 مارس لطلاب الصفوف من 1 إلى 5 ويوم الأثنين 4 مارس لطلاب مرحلة الحضانة إلى مرحلة رياض الأطفال المستوى الثاني. يعد التغيير ضرورياً لذا سيتواجد هناك طلاب من المرحلة الثانوية من المدرسة الكندية لقيادة الألعاب حيث أن يومهم الرياضي سيكون بتاريخ 4. وفي محاولة لتوفير فرصة القيادة، سيقود طلابنا في الصف الخامس الألعاب يوم 4 مارس لطلابنا في مرحلة الروضة.

رمضان

سيبدأ شهر رمضان المبارك (غالباً) بتاريخ 11 مارس. تتوافق مواعيد شهر رمضان مع إرشادات الوزارة حسث تبدأ الدراسة في الساعة 9 صباحاً وتنتهي الساعة 1:30 ظهراً. ستكون هذه المواعيد لجميع الطلاب من مرحلة الحضانة وحتى الصف الخامس. وذلك لاستيعاب التسع فترات (سبع حصص وفرصتين) ولضمان استمرارية المنهج، ستكون مدة كل حصة 30 دقيقة.

القرقيعان

سنحتفل بالقرقيعان يوم الخميس 21 مارس. يسمح للطلاب بارتداء ملابس القرقيعان ومشاركة القرقيعان مع أصدقائهم. المشاركة اختيارية ولكن يرجى ملاحظة انه يوم دراسي عادي.

اجازة منتصف العام

تقع إجازة منتصف العام هذه السنة في منتصف شهر رمضان. سيتم إغلاق المدرسة من الأحد 24 مارس إلى السبت 30 مارس. ستستأنف المدرسة يوم الأحد 31 مارس الساعة 9 صباحاً حيث سنواصل العمل بالتوقيت الرمضاني.

بطاقة الطالب

حصل الطلاب على بطاقات أسماء جديدة سيتم ارتداؤها يومياً.

في ذاكرتنا

لقد شعرنا بحزن شديد بسبب الرحيل المفاجئ للأستاذ أحمد معلم اللغة العربية للصف الثالث. لقد كان معلماً مهتماً جداً وطيب القلب، وكان دائماً مبتسماً. سوف يفتقده الطلاب والموظفين وأولياء الأمور على حد سواء.

بداية جديدة

وبينما نمضي قدماً، يسعدنا جداً أن نرحب بالسيد البشير في هيئة التدريس لدينا. لقد انضم إلينا بخبرةٍ كبيرة ونحن نتطلع إلى مساهمته.

الحضور المثالي

تهانينا للطلاب المذكورة أسماءهم أدناه الذين حققوا حضوراً مثالياً لشهر يناير. نقدر جهودكم ونفتخر بإنجازكم.

Pre KG	جمانة محمد	Gr 1D	شيراز محمد
Pre KG	ياسين محمد	Gr 1E	حمد عبدالله
KG 1B	عبدالرحمن فهد	Gr 1E	سعد جاسم
KG 1B	سالم أحمد	Gr 2A	عبدالعزيز عبدالله
KG 1B	ليان صبيح	Gr 2A	مصلط لافي
KG 1C	محمد سلطان	Gr 2A	سعد سالم
KG 2A	عائله نور	Gr 2B	بدر نواف
KG 2A	حسين خالد	Gr 2B	راشد فیصل
KG 2A	سوميشا بنت	Gr 2B	غادي وئام
KG 2C	مازن نجم	Gr 2B	تميم عبدالرحمن
KG 2C	شيرين حسن	Gr 2B	محمد محمود

	, t.1		
KG 2D	عادل محمد	Gr 2C	نورة اسامة
KG 2D	هيا لؤي	Gr 2C	ترکي فهد
KG 2E	ميركل ملاك	Gr 3A	عبدالرحمن محمد
Gr 1A	حمد فيصل	Gr 3A	أحمد سعود
Gr 1A	كارما سامي	Gr 3A	محمد عیسی
Gr 1A	لين محمد	Gr 3A	سمر سامي
Gr 1B	عبدالله حسن	Gr 4A	الجود مهنا
Gr 1C	لين محمد	Gr 4A	أسيل محمد
Gr 1C	شملان فهد	Gr 4A	حمد مبارك
Gr 1C	يوسف بن رضا	Gr 4A	نور عبدالعزيز
Gr 1D	عبدالله محمد	Gr 4A	سعد ثامر
	ديم محمد	Gr 1D	

الأحداث القادمة

مارس 3- اليوم الرياضي الصف الأول - الخامس

مارس 4- اليوم الرياضي الحضانة -

رياض الأطفال المستوى الثاني

مارس 6- أخر يوم للسباحة

مارس 11- غرة شهر رمضان

مارس 21- القر قيعان

مارس 21- نهاية الربع الثالث

مارس 22- مارس 30- اجازة منتصف العام

مارس 31- بدء الدوام المدرسي 9 صباحاً

الاحتفال بالموهبة

